
PROTOKÓŁ Nr 48/XLVIII/18

XLVIII SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA OPOLSKIEGO
z dnia 6 listopada 2018 r.

Obrady XLVIII sesji Sejmiku Województwa Opolskiego w kadencji 2014-2018 odbyły                    
się w sali konferencyjnej im. Orła Białego Urzędu Marszałkowskiego Województwa 
Opolskiego w Opolu, ul. Piastowska 14 – Ostrówek. Rozpoczęcie: godzina 10.00.

Ad 1. Otwarcie obrad. 
Norbert Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: otwieram XLVIII sesję Sejmiku 
Województwa Opolskiego. Witam Panie i Panów Radnych. Witam Zarząd Województwa                   
z Panem Marszałkiem. Witam Pana Posła Ryszard Wilczyńskiego. Chciałbym przywitać               
Pana Marka Masnyka – Rektora Uniwersytetu Opolskiego. Witam Prezesa Zarządu Opolskiej 
Izby Gospodarczej Pana Henryka Galwasa. Witam Dyrektora Oddziału Opolskiego Przewozów 
Regionalnych Pana Sylwestra Brząkałe. Witam Dyrektorów UMWO, obywateli województwa 
opolskiego oraz media.  

Ad 2.  Porządek obrad. 
N. Krajczy: chciałbym do porządku obrad wprowadzić w pkt. 14 - Podjęcie uchwały                      
w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVIII/422/2018 Sejmiku Województwa Opolskiego z dnia  
20 lutego 2018 roku w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej                         
i społecznej osób niepełnosprawnych i wysokości środków PFRON przezn. na te zadania, 
przypadających według algorytmu w 2018 roku dla Województwa Opolskiego.
 

Quorum
W sesji uczestniczyło 28 radnych. Stwierdzono quorum i przystąpiono                                         
do przeprowadzenia głosowania.
 
Wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie zmiany uchwały                                      
Nr XXXVIII/422/2018 Sejmiku Województwa Opolskiego z dnia 20 lutego 2018 
roku w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 
osób niepełnosprawnych i wysokości środków PFRON przezn. na te zadania, 
przypadających według algorytmu w 2018 roku dla Województwa Opolskiego.

Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem pkt. 14 do porządku obrad – „Podjęcie 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVIII/422/2018 Sejmiku Województwa Opolskiego 



z dnia 20 lutego 2018 roku w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej                 
i społecznej osób niepełnosprawnych i wysokości środków PFRON przezn. na te zadania, 
przypadających według algorytmu w 2018 roku dla Województwa Opolskiego”?

Głosowanie
  * kto z radnych jest za wprowadzeniem uchwały 

za – 18     wstrzym. - 1      przeciw – 0
Stwierdzam, że uchwała została wprowadzona do punktu 14 porządku obrad.

Ad 3.  Powołanie sekretarza obrad. 
Sekretarzem został Radny Andrzej Sałacki.               

Ad 4.  Przyjęcie protokołu z XLVII sesji Sejmiku Województwa Opolskiego.
N. Krajczy: czy są zastrzeżenia do protokołu wyłożonego do wglądu? Nie ma. Dziękuję.                       
Stwierdzam, że protokół został przyjęty.  

Ad 5.  Informacja Przewodniczącego Sejmiku z prac między sesjami.  
N. Krajczy: czy są zastrzeżenia do informacji Przewodniczącego z prac między sesjami,                       
która została wyłożona do wglądu? Nie ma. Stwierdzam, że informacja Przewodniczącego                    
z prac między sesjami została przyjęta. 

Ad 6.  Sprawozdanie z prac Zarządu Województwa Opolskiego.
N. Krajczy: czy w tym temacie są pytania do Marszałka Województwa i Zarządu? Nie ma. 
Dziękuję. 

Ad 7.  Informacja o interpelacjach złożonych między sesjami.
N. Krajczy: informuję, że w okresie od dnia 16 października 2018 r. do dnia 5 listopada 
2018 r. udzielono następujących odpowiedzi na interpelacje:

 W dniu 19 października 2018 r. Radny Ryszard Zembaczyński otrzymał odpowiedź                          
na interpelację w sprawie podjęcia starań o zakup nieruchomości nr 11 na ulicy                   
Św. Wojciecha w Opolu, usytuowanej miedzy budynkami należącymi do Muzeum Śląska 
Opolskiego. 
Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca?
Radny nie był obecny na sesji. 

 W dniu 31 października 2018 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek otrzymała odpowiedź                       
na interpelację w sprawie silnej emisji pyłu oraz hałasu w dzielnicy Zakrzów w Opolu. 



Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca?
Radna była w tym momencie nieobecna.

Ad 8.  Interpelacje i zapytania.
N. Krajczy: czy ktoś chciałby złożyć interpelację, bądź zapytanie? Nikt. Dziękuję.

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Województwa Opolskiego na lata 2018 – 2022.  
Stanisław Mazur, Skarbnik Województwa: szczegółowo przedstawił zmiany jakie zajdą                  
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa Opolskiego na lata 2018-2022.  
Zbigniew Ziółko, Przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.   
N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.  

Głosowanie 
        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały 

za – 20     wstrzym. - 0      przeciw – 4
Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Województwa Opolskiego                            
na 2018 rok. 
S. Mazur, Skarbnik Województwa: omawia zasadność wprowadzenia przedmiotowej 
uchwały.  
Z. Ziółko, Przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.   
N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.   

Głosowanie
        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały 

za – 22     wstrzym. - 0      przeciw – 5
Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  
                         
Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Samorządu 
Województwa Opolskiego z Organizacjami Pozarządowymi oraz Podmiotami 
Prowadzącymi Działalność Pożytku Publicznego na 2019 rok.  
Izabela Podobińska, Pełnomocnik ds. Organizacji Pozarządowych: poinformowała,                        
że przedmiotowy program został opracowany przez zespół roboczy, w ramach którego 
pracowali przedstawiciele Urzędu Marszałkowskiego, a także przedstawiciele organizacji 



pozarządowych i Rady Działalności Pożytku Publicznego. Został on pozytywnie zaopiniowany 
przez Radę Działalności Pożytku Publicznego Województwa Opolskiego III kadencji, a także 
skonsultowany z organizacjami pozarządowymi. Ważną informacją jest to, że na przeszyły 
rok Zarząd Województwa postanowił przeznaczyć na program współpracy o 1 mln. zł więcej 
niż w zeszłym roku. 
Hubert Kołodziej, Przew. Kom. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu: komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.
Elżbieta Kurek, Przew. Kom. Polit. Reg. Gosp. i Turystyki: komisja pozytywnie 
przyjęła projekt uchwały.
Kazimierz Pyziak, Przew. Kom. Roln. Środ. i Rozw. Wsi: komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.
Z. Ziółko, Przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: opinia komisja jest pozytywna.
N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę. 

Pytania, Głosowanie
        *kto z radnych jest za podjęciem uchwały

za – 22     wstrzym. - 2      przeciw – 0
Stwierdzam, że uchwała została podjęta.   
 
Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 
sprzedaży nieruchomości za cenę niższą niż wartość rynkowa. 
Bożena Rogowska, dyr. Biura Skarbu Województwa: uchwały dotyczy sprzedaży                       
z bonifikatą dla Starostwa Powiatowego w Kędzierzynie-Koźlu nieruchomości zabudowanej 
stanowiącej własność Województwa Opolskiego w udziale 3,14%. Praktycznie jest to jeden 
lokal biurowy o powierzchni 21m² znajdujący się w budynku należącym w pozostałej części   
do Starostwa Powiatowego w Kędzierzynie-Koźlu.
Z. Ziółko, Przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.
N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę. 

Pytania, Głosowanie
        *kto z radnych jest za podjęciem uchwały

za – 21     wstrzym. - 4      przeciw – 2
Stwierdzam, że uchwała została podjęta.   

Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Muzeum Wsi Opolskiej                         
w Opolu. 



Stanisław Rakoczy, Wicemarszałek Województwa: przedstawił zmiany jakie nastąpią                 
w statucie.
H. Kołodziej, Przew. Kom. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu: komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę. 

Pytania, Głosowanie
        *kto z radnych jest za podjęciem uchwały

za – 25     wstrzym. - 1      przeciw – 0
Stwierdzam, że uchwała została podjęta.   
  
Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zmiany uchwały                                                   
Nr XXXVIII/422/2018 Sejmiku Województwa Opolskiego z dnia 20 lutego 2018 
roku w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 
osób niepełnosprawnych i wysokości środków PFRON przezn. na te zadania, 
przypadających według algorytmu w 2018 roku dla Województwa Opolskiego.
Izabela Damboń-Kandziora, dyr. Dep. Zdrowia i Polit. Społ.:  w trakcie negocjacji                      
z Fundacją „Kocham Swoje Życie”, fundacja wycofała się i zrezygnowała z podpisania umowy 
na utworzenie Zakładu Aktywności Zawodowej w Kędzierzynie-Koźlu. W związku z tym,                    
aby można było spożytkować środki, które były przeznaczone na utworzenie tego ośrodka               
i nie oddawać ich z powrotem do NFZ, prosimy o ich przesunięcie na rzecz organizacji 
pozarządowych.        
N. Krajczy, Przew. Kom. Rodz., Zdrow. i Spr. Społ: komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. Czy są pytania. Nie widzę.

Pytania, Głosowanie
        *kto z radnych jest za podjęciem uchwały

za – 26  (wszyscy głosujący)
Stwierdzam, że uchwała została podjęta.   

Ad. 15. Raport o stanie zagospodarowania przestrzennego województwa 
opolskiego.
Waldemar Zadka, dyr. Dep. Polityki Regionalnej i Przestrzennej: przedstawił 
prezentację pt.: „Raport o stanie zagospodarowania przestrzennego województwa 
opolskiego”.
E. Kurek, Przew. Kom. Polit. Reg. Gosp. i Turystyki: komisja pozytywnie przyjęła 
raport.
N. Krajczy: czy są pytania. Proszę.



Zdzisław Siewiera, Radny Województwa: składam wniosek w sprawie wprowadzenia 
zmian i uzupełnień do tego raportu.
        
Ad 16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania
Ad 17.  Wolne wnioski.
Ad 18.  Komunikaty.
N. Krajczy: zapraszam Państwa na drugą uroczystą część dzisiejszej sesji, która rozpocznie                        
się o godz. 11:45. Podczas której chcielibyśmy odsłonić tableau z wizerunkami wszystkich 
radnych obecnej kadencji. Chciałbym prosić o zabranie głosu Posła Ryszarda Wilczyńskiego. 
Ryszard Wilczyński, Poseł na Sejm RP: ponieważ zaczynałem razem z Państwem                         
tę kadencje jako Wojewoda Opolski, dlatego też chcę być tutaj razem z wami.                          
Chciałbym w tym miejscu przekazać wyrazy szacunku, uznania i podziękowania za cztery lata 
pracy z których tylko w części mogłem uczestniczyć i mam poczucie, że była to dobrze 
przepracowana kadencja. Mam nadzieję, iż Ci radni którzy nie będą pełnić tej roli w nowej 
kadencji będą nadal funkcjonować w życiu publicznym i zachowają kadencję 2014-2018                      
w dobrej pamięci.            
Bogusław Wierdak, Wiceprzewodniczący Sejmiku: chciałem podziękować osobiście 
wszystkim radnym, którzy z własnej woli odchodzą z Sejmiku. Udało nam się wspólnie zrobić 
wiele wspaniałych rzeczy i uczestniczyć w wielu wspaniałych spotkaniach. Był to czas,                    
który poświeciliśmy dla województwa opolskiego. Był to czas, który zaowocował wieloma 
inwestycjami o których Pan dyr. Waldemar Zadka mówił. Kolejne Zarządy Województwa 
wykonywały zadania, które my jako radni starliśmy się wprowadzić na etap przygotowania                
do realizacji. 

Ad 19. Odsłonięcie tableau kadencji 2014 – 2018 Sejmiku Województwa.
Odsłonięcie tableau miało miejsce w Holu przed wejściem do Sali Orła Białego. 

Ad 20. Hymn Polski – wykonanie Zespół Metronom wraz z zaproszonymi gośćmi.
N. Krajczy: proszę wszystkich Państwa o powstanie.
Wszyscy zebrani na sali odśpiewali i wysłuchali Hymn Rzeczypospolitej Polskiej - Mazurek 
Dąbrowskiego.

Ad 21. Podsumowanie kadencji 2014-2018 Samorządu Województwa.
N. Krajczy: chciałbym powitać prof. Roberta Rauzińskiego, starostów Józefa Swaczynę oraz                          
Piotra Pośpiecha, prof. Marka Masnyka, prof. Tomasza Halskiego, prof. Mariusza 
Kłosowskiego, Panią Violettę Porowską – Wojewodę Opolskiego, Roberta Bryka –               



Dyrektora Opolskiego Oddziału NFZ wraz z dyrektorami wojewódzkich placówek służby 
zdrowia, Pana Roberta Brząkałe - Dyrektora Oddziału Opolskiego Przewozów Regionalnych, 
Prezesa Opolskiej Izby Gospodarczej - Henryka Galwasa, Prezesa Romana Kirsteina,                    
Prezesa Opolskiej Federacji Sportu - Andrzeja Walczaka, Prezesa Opolskiego Związku 
Rolników i Organizacji Społecznych – Danutę Bajak, Przewodniczącego Zarządu Towarzystwa 
Społecznego-Kulturalnego Romów w RP – Jana Korzeniowskiego, Eugeniusza Brudkiewicza - 
Prezesa Opolskiego Oddziału Stowarzyszenia Współpracy Polska-Wschód.
Andrzej Buła, Marszałek Województwa: przedstawił prezentację pt.: „Podsumowanie                 
V Kadencji Samorządu Województwa Opolskiego 2014-2018”.
N. Krajczy: zaprezentował prezentację pt.: „Podsumowanie V Kadencji Sejmiku 
Województwa Opolskiego 2014-2018”.

Ad 22. Wręczenie listów gratulacyjnych Radnym.
N. Krajczy: chciałbym poprosić członków prezydium o wręczenie listów gratulacyjnych 
radnym V kadencji oraz Panu Szymonowi Ogłazie. Ponadto jako Przewodniczący Sejmiku 
chciałbym wręczyć statuetki Marszałka Józefa Piłsudzkiego Wiceprzewodniczącej Elżbiecie 
Kurek oraz Marszałkowi Andrzejowi Bule. 
Następuje wręczenie listów gratulacyjnych oraz statuetek Marszałka Józefa Piłsudzkiego.
Violetta Porowska, Wicewojewoda Opolski oraz Radna Województwa Opolskiego                           
V kadencji: nie mogło mnie tu dzisiaj zabraknąć nie dlatego, że jestem Wicewojewodą 
Opolskim, lecz dlatego iż jesteśmy samorządową rodziną. Wszyscy którzy brali udział teraz  
w wyborach wiedzą jakie towarzyszą temu emocję, a kiedy zaczyna się pracę w samorządzie 
to ma się wiele planów i chce się wiele zrobić, i nam się to udało. Dlatego cieszę się, że tutaj 
jestem oraz z listu gratulacyjnego który otrzymałam.   

Ad 23.  Zamknięcie obrad.
N. Krajczy: po sesji zapraszam wszystkich na występ zespołu „Metronom”, który będzie 
śpiewał pieśni patriotyczne, a następnie na catering.
Elżbieta Kurek, Wiceprzewodnicząca Sejmiku: zamykam obrady XLVIII sesji Sejmiku 
Województwa Opolskiego. Dziękuje Państwu za uczestnictwo.

Protokołował:
Przemysław Kasztelan

Sekretarz obrad:
Andrzej Sałacki
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